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1. Aloite: Ehdotan, että Hyvinvointialue hankkii muutaman 
maastokelpoisemman pyörätuolin - ehkä jopa sähkökäyttöisiäkin - 
pyörätuolilla liikkujien lainattavaksi. 
Vastaus: Ratamon Terveysmetsässä on liikuttu pyörätuolilla ilman 
suurempia haasteita. Kouvolan kaupunki välittää Kymenlaakson 
hyvinvointialueelle toiveen “maastopyörätuoleista”, joita voisi lainata 
Ratamo-keskuksesta.

2. Aloite: Ehdotan, että autolla ajo aukiolle tehdään mahdolliseksi 
suoraan Ruskeasuonkadun kääntöpaikalta.
Vastaus: Ruskeasuonraitti on asemakaavassa merkitty jalankululle ja 
pyöräilylle varatuksi kaduksi. Nykyinen asemakaava ei siten mahdollista 
moottoriajoneuvoilla ajoa raittia pitkin. Jotta rakennustyömaan jäljiltä 
olevalle pysäköintiin soveltuvalle aukealle murskepintaiselle alueelle voisi 
ajaa, tulisi joko poiketa asemakaavasta tai muuttaa sitä. Kaupungin 
liikenneinsinöörin mukaan voitaisiin tarkastella mahdollisuutta ajaa 
autolla Ruskeasuonkadun kääntöpaikalta kevyen liikenteen väylän yli 
aukiolle. Lähtökohtaisesti pysäköinti tulisi kuitenkin tapahtua Ratamon 
pihaan tai Kotiharjuntien 13 edustalla olevalle pysäköinnille varatulle 
alueelle, josta pääsee Ruskeasuonraitille esteettömästi.

3. Aloite: Ulkokuntoilualue reitin varteen
Vastaus: Terveysmetsän alue ei ole tarkoitettu varsinaiseen kuntoiluun, 
vaan enemmänkin luonnon rauhasta nauttimiseen ja rauhoittumiseen. 
Reitin puoliväliin on rakennettu paikalla olleista puunrungoista pieni 
epävirallinen kuntoilupaikka, josta vain puuttuu vielä kyltti. Se 
mahdollistaa lyhyet jumppahetket, mutta ei millään tavoin vastaa 
varsinaisia ulkokuntoilupisteitä, joista lähimmät löytyvät Urheilupuistosta.

4. Aloite: Ehdotan, että Hyvinvointialue selvittää, voisivatko esimerkiksi 
vapaaehtoisjärjestöt kustantaa jo ensi talvena osallistujille ilmaisia 
lumikelkkasafareita eli lumikelkalla vedettyjä pikkurekijunia kerran, pari 
viikossa määräaikana säävarauksin. Retkeen voisi kuulua reitin 
nähtävyyksien esittely. 
Vastaus: Terveysmetsän reitillä ei ole talvikunnossapitoa eikä sinne 
haluta moottoriajoneuvoja. Reittiin voi talvella tutustua kävelyn ohella 
potkukelkalla ja nastakengillä varustettuna reitin kulkeminen onnistuu 
kävellenkin. Pyörätuolilla reitin talviaikainen käyttö ei valitettavasti 
onnistu. Ehkä tulevaisuudessa on saatavilla sähkökäyttöisiä telatuoleja, 
eli sähköpyörätuoleja, joissa pyörien tilalla on samanlainen tela kuin 
moottorikelkoissa.

2. Kuntalaisaloite kaiteista Jokisillantielle, kaiteet 07.01.2025 8770/2025 Suunnittelupäällikkö, yhdyskuntatekniikka 09.01.2025 Jokisillantie ei kuulu Kouvolan kaupungille, vaan Ely-keskukselle. 5.6.2025 § xx

3. Kuntalaisaloite Kuovin perhepuistoon suurempi parkkipaikka 09.01.2025 8796/2025 Suunnittelupäällikkö, yhdyskuntatekniikka 16.01.2025

Kuovinpuistoon on hyväksytty suunnitelma pysäköintipaikkojen 
lisäämiseksi ja uuden ajoyhteyden tekemiseksi. Rakentaminen on 
ajoitettu vuodelle 2025. 5.6.2025 § xx

5.6.2025 § xx1. Aloite parannuksista Ratamon Terveysmetsään 04.12.2024 8583/2024 Metsäinsinööri 08.01.2025



Käsitellyt kuntalaisaloitteet 1.1.-31.12.2023

4. Kuntalaisaloite: Inkeroisten Stora Enson paperitehtaan 
meluhaitat 29.10.2024 8342/2024 Ympäristötarkastaja 25.02.2025

Stora Enso Oyj Anjalankosken tehtaiden toiminnalla on Etelä-Suomen 
aluehallintoviraston 9.8.2017 antama toistaiseksi voimassa oleva 
ympäristölupa. Em. laitoksen ympäristöpäälliköltä tiedusteltiin 
sähköpostitse 29.10.2024, onko tehtaalle tullut viime aikoina 
meluvalituksia laitoksen toiminnan vuoksi. Ympäristöpäällikön mukaan 
tehtaalla ei olla vastaanotettu meluvalituksia vuosiin ja laajat 
melumittaukset on tehty vuonna 2015. Tämän jälkeen 
meluntorjuntatoimenpiteitä ja tarkentavia uusintamittauksia/-mallinnuksia 
on tehty vuosina 2018 ja 2019. Viimeisten mittausten jälkeen tehtaalla 
tapahtuneet muutokset ovat ympäristöpäällikön kertoman mukaan olleet 
tuotantolinjojen sulkemisia, eli paperikone 3:n ja TMP laitoksen alasajot. 
Melua lisääviä muutoksia ei ole ollut.

Kouvolan ympäristönsuojelu tutustui Stora Enson teettämiin 
meluselvityksiin. 

...

Kouvolan ympäristönsuojelu vertasi mittausraportin 2018–2019 liitteinä 
olleita meluvyöhykekarttoja aloitteen tekijän mainitsemiin sijainteihin 
(asutus n. 2 km:n päässä sekä Korsjärven metsä n. 6 km:n päässä 
laitoksesta idän suunnassa). Melumittausraportin ja laskennallisen 
selvityksen perusteella tehtaan toiminnasta ei aiheudu ohjearvot ylittäviä 
melutasoja aloitteessa mainituissa sijainneissa. Näin ollen ei ole 
perusteita vaatia meluntorjuntatoimenpiteitä (meluvalli) Stora Enson 
Inkeroisissa sijaitsevan tehtaan toiminnan osalta.

5.6.2025 § xx

5. Kuntalaisaloite: Koirapuisto Hinkismäelle 10.04.2025 9561/2025 Kaupungininsinööri 11.04.2025

Kouvolan kaupunki on sopeuttamistoimien yhteydessä tehnyt selvityksen 
koira-aitauksien nykytilasta ja mahdollisista jatkotoimenpiteistä. Tässä 
selvityksessä on katsottu, että jos uusia koirapuistoja rakennetaan, ne 
tulisivat Korialle ja eteläiseen Kouvolaan. 

Em. selvitys on viranhaltijoiden valmistelema selvitys, jota ei ole vielä 
viety teknisen lautakunnan päätettäväksi eikä sille ole hankittu johtavien 
viranhaltijoiden puoltoa. Tässä, hieman keskeneräises-sä vaiheessa, 
emme kuitenkaan lähde rakentamaan uusia koira-aitauksia Kouvolan 
keskusta-alueelle.

5.6.2025 § xx

6. Kuntalaisaloite: Valkealan kirkonkylälle koirapuisto 31.03.2025 9475/2025 Kaupungininsinööri 22.04.2025

Kouvolan kaupunki on sopeuttamistoimien yhteydessä tehnyt selvityksen 
koira-aitauksien nykytilasta ja mahdollisista jatkotoimenpiteistä. Tässä 
selvityksessä on katsottu, että jos uusia koirapuistoja rakennetaan, ne 
tulisivat Korialle ja eteläiseen Kouvolaan. 

Em. selvitys on viranhaltijoiden valmistelema selvitys, jota ei ole vielä 
viety teknisen lautakunnan päätettäväksi eikä sille ole hankittu johtavien 
viranhaltijoiden puoltoa. Tässä, hieman keskeneräises-sä vaiheessa, 
emme kuitenkaan lähde rakentamaan uusia koira-aitauksia Kouvolan 
keskusta-alueelle.

5.6.2025 § xx
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